
צילום: ורה בלו

"יש משהו באוויר, סוג של שפיות שאי אפשר להסביר, זה
משהו שצריך להרגיש"

נעים להכיר!

כל חודש נפגוש משפחה חדשה שעברה לקיבוץ בגליל העליון.
והחודש, משפחת פרידמן מקיבוץ קדרים.

נדב (39) הוא בן קיבוץ חולתה במקור, כך שהוא מכיר היטב את
הגליל העליון ואוהב אותו. אורטל (39), לעומתו, נולדה וגדלה

ברחובות. עד פרוץ הקורונה השניים עבדו בעולם התיאטרון (אורטל
למדה משחק ונדב למד בימוי – שניהם בסמינר הקיבוצים), אך
בעקבות המגיפה עשו הסבה לתחום הטיפולי וכיום נדב מטפל

ומנחה קבוצות NLPבפסיכודרמה ומנחה קבוצות ואורטל עוסקת ב
אף היא.

הזוג הצעיר חי חיים בורגניים ונוחים למדי במרכז כאשר בנם הבכור,
גפן, נולד. המשפחה הקטנה אהבה מאוד לטייל ולכן עשתה חילופי
דירות עם משפחה מקיבוץ דפנה. החוויה הותירה בהם חותם עמוק
וזמן קצר לאחר מכן החליטו לארוז את הפקלאות ואת התינוק ולעבור
לקיבוץ קדרים, בשלב ראשון לשנת ניסיון. "הנחיתה בקיבוץ הייתה

פשוט קסומה ומהר מאוד היה ברור שאין צורך בשנת ניסיון",
מספרת אורטל.

כל זה קרה לפני שש שנים ומאז הצטרפו למשפחה גם סהר (5) ושי
(5 חודשים). "אין ספק שהמעבר לצפון היה הבחירה הכי טובה
שעשינו בחיינו" ,אומר נדב, "אנחנו עדיין עובדים יום אחד בשבוע
בת"א ויש משהו בחזרה צפונה, כאילו פתאום הלב מתרחב. יש

משהו באוויר, בשקט, סוג של שפיות שאי אפשר להסביר אותו, זה
משהו שצריך להרגיש."

"לחיות עם ילד בקיבוץ הרגיש כמו מתנה שנתנו לעצמנו", מספרת
אורטל ומוסיפה כי "תמיד דיברנו בינינו שבפנסיה נעבור למרחבים
הירוקים של הצפון ונהנה מהשקט והשלווה, אבל אחרי זמן קצר
בקיבוץ הבנו שאין שום סיבה לחכות לפנסיה, בטח כשיש ילדים
הבילוי העיקרי שלנו הוא בבית וסביבתו. יצרנו לעצמנו קטנים.

ממלכה של ממש, עם אינספור פינות חמד כיפיות בחצר ונוף מדהים
של הכנרת. אנחנו גרים בקיבוץ הישן ולא בהרחבה ולכן מיד היו לנו

מסביב דשא ועצים וסביבה מאוד כפרית". 

לדברי נדב, החיים בקיבוץ מזמנים הפתעות בכל יום מחדש, "אנחנו
מאוד אוהבים לארח ומאז שעברנו זה מתאפשר ברמות משוגעות.
כל יום אנחנו חוזרים מהגנים עם מספר אחר של ילדים, תמיד יש
כאלה שרוצים להצטרף אלינו ואף פעם אנחנו לא יודעים איך היום

יסתיים ואילו חוויות נעבור. יש המון ספונטניות, זה אף פעם לא
מתוכנן. ומצד שני, אנחנו מאוד אוהבים גם את השקט שלנו ויודעים
ליצור זמן משפחתי איכותי. אנחנו גם אוהבים מאוד טבע וטיולים, ולכן

חורשים את כל המקומות הכיפיים בצפון ובמיוחד אוהבים את
המעיינות ואת הכנרת, שהיא כמו הבית השני שלנו".

"בקדרים יש קהילה קטנה, אבל כ"כ חמה ועוטפת, הרגשנו את זה
בעיקר כשחווינו משברים, חלקם קשים מאוד. לכל אחד יש השפעה

רבה על חיי הקהילה, ואנחנו למשל היינו מיוזמי הקמת הפאב
בקיבוץ וזה פשוט תענוג. לכל מי ששוקל מעבר לגליל העליון, אנחנו

ממליצים חד משמעית לעבור", מסכמת אורטל בחיוך.

שמחנו להכיר לכם את אורטל ונדב. משפחה חדשה נוספת
בגליל העליון תחכה לכם בניוזלטר הבא!

לאתר החברה

הורה ממטרה
אין ספק שחקלאות הוא אחד התחומים שסובלים יותר מאחרים

בגלל ההתחממות הגלובלית, אבל יש כאלו שמנסים לתת פתרונות
מעשיים לבעיה, כמו למשל תום להד (41), המתגורר באיילת השחר,
יו"ר חברת סופלנט (SupPlant), אשר מתמחה בהשקיה אדפטיבית

לשינויי האקלים ועוזרת לחקלאי למקסם את גידוליו. "ההשקיה
החקלאית כיום עובדת לפי מודלים שפותחו לפני 1015 שנה והם
לא רלוונטיים כבר", טוען תום, "ניתן לראות את זה ממש עכשיו,
כאשר נובמבר האחרון היה אחד החמים ביותר מאז שהחלו

המדידות בארץ. הרעיון שלנו הוא לייצר מודלים שמגיבים לשינויי
האקלים במהירות וביעילות." 

"אנחנו יודעים לעבוד עם מגוון רחב של חקלאים, החל מחוות ענק
באוסטרליה ובמקסיקו, דרך פרויקט גדול של גידול תמרים חסכוני

במים באיחוד האמירויות וכלה בחצי מיליון חקלאיות זעירות שמגדלות
תירס בקניה", מספר תום ומדגיש כי הדגש של החברה הוא על

החקלאים הקטנים בעולם, אלה שהשפעתם על זיהום הסביבה היה
קטן מאוד, אך הם גם אלה שנפגעו יותר מכולם בשל שינויי האקלים.
"בשנתיים שעברו מאז שהשקענו בחברה, עלתה מצבת העובדים

מ25 ל70, כך שהחברה נמצאת בצמיחה מתמדת ואנחנו עובדים
קשה בכדי לספק לעובדים את התנאים הטובים ביותר שניתן לתת",

הוא מסכם בסיפוק.

ואם תהיתם למי הוא מתכוון כשהוא אומר "השקענו בחברה", אז
לצד עבודתו בסופלנט, תום הוא גם שותףמנהל של קרן 'בורסייט

קפיטל', אשר מתמחה בחברות אגריטק. האסטרטגיה המנחה של
הקרן היא לא לירות לכל הכיוונים, אלא לבחור חברות בפינצטה
ולספק להן ליווי וסיוע צמודים. לדברי תום, "חשוב לנו להשקיע

בחברות הנמצאות בצפון וחשוב לנו שהן יעסקו בתחומים כמו מזון
וחקלאות, שהצפון מספק להם ערך מוסף. כלומר, המיקום הגלילי
בהחלט חשוב לנו, אבל חשוב לא פחות שבלב החברה תהיה

טכנולוגיה מעניינת שתוכל להביא בשורה לעולם. אנחנו מאמינים
שלשינויי האקלים השפעה דרמטית על החקלאות ועל גידול מזון

ושלישראל יש דברים רבים לתרום בתחומים אלה".

דצמבר 2021  ניוזלטר #9

ברוכים הבאים לניוזלטר #9  של המחלקה לצמיחה וקליטה במ.א. הגליל העליון!
שמחים שהצטרפתם.

החורף הגיע סופסוף ולאט לאט הוא הופך את האזור שלנו ליפה ביותר בארץ (ולא
שקודם היה במה להתבייש)  נחלים שוצפים, מפלים מרהיבים, מרבדים ירוקים

וכמובן החרמון המושלג המשקיף על הכל מלמעלה. 
אז יאללה, תארזו את הילדים ובואו ליהנות בצפון ואולי בחורף הבא כבר תהיו חלק

.... מאיתנו  

בינתיים הכנו לכם תכנים שיעניינו אתכם במיוחד. בואו נתחיל!

הולך בתלם

מרכז קלור

"בתור תלמיד שהחל את לימודי הנגינה שלו במרכז קלור, אני גאה שיש לנו מקום
כזה שמגשר ברמתו המקצועית והאיכותית על המרחק הפיסי ממרכז הארץ"

שיחה עם תלם חורין, מנכ"ל מרכז קלור לאומנויות הבמה.

דרוזית, קיבוצניק ומושבניקית נכנסים לשיעור טרומבון... לא, זאת לא תחילתה של בדיחה, אלא המציאות
היומיומית ב"מרכז קלור לאמנויות הבמה", מרכז קהילתי, תרבותי וקונסרבטוריון למוסיקה, מחול

ותיאטרון של מועצה אזורית הגליל העליון. במרכז לומדים קרוב לאלף תלמידים מכל האזור  ממג'דל
שמס ורמת הגולן בצפון, ועד הכנרת בדרום וסאסא במערב. אבל מרכז קלור הוא מתחם תרבות של

ממש ולא מיועד רק לתלמידים. במרכז מתקיימות גם סדרות תיאטרון, קונצרטים ומחול ופעילויות
תרבותיות וקהילתיות נוספות.

אז מה אפשר לעשות במרכז קלור? לדברי תלם חורין, מנכ"ל המרכז, "בקונסרבטוריון למוסיקה, אשר
נמצא תחת פיקוח משרד החינוך, ניתן ללמוד על מגוון כלי הקשת, הנשיפה, ההקשה, כלי מיתר ופסנתר

וכן להשתתף בהרכבים, תזמורות שיעורי תיאוריה ועוד. כמו כן, המרכז מגיש תלמידים לרסיטל
בבית הספר למחול, הנמצא תחת פיקוח משרד התרבות, ניתן להצטרף למסלול לימודים מלא לבגרות.
מגיל גן ועד י"ב, כולל, כמובן, אפשרות לגשת לבגרות במחול, וגם להשתתף במסלול של בית הספר להיפ

הופ. לסיום, בבית הספר לתיאטרון ישנו מסלול מכיתות א' ועד י"ב . כל מסלולי הלימוד כוללים הפקות
שונות לאורך השנה במרכז קלור ובאולמות נוספים."

עבור תלם, ניהול מרכז קלור מהווה הן מקור לגאווה אישית והן מקור לגאווה אזורית: "בתור תלמיד
שהחל את לימודי הנגינה שלו במרכז קלור למוסיקה, אני גאה שיש לנו מקום כזה שמגשר ברמתו

המקצועית והאיכותית על המרחק הפיסי ממרכז הארץ. במרכז קלור מלמדים טובי המורים מכל הארץ
ויש לנו בוגרים רבים שהינם מוסיקאים ורקדנים פעילים ומוכרים".

אז מה המסקנות? איפה כדאי לכם לגור? את זה נשאיר לכם להחליט לבד 

 למידע נוסף על מרכז קלור  הקליקו כאן

כאלה שעשו את זה ! (משפחה לדוגמא...)

זה עובד ! (פינת המשרה הנחשקת...)

משרות עדכניות

למגוון משרות עדכניות בתחומים הייטק, מדע וטכנולוגיה ועוד, מוזמנים
להכנס לאחד משני האתרים לעיל:

ת'כלס

רוצים לדעת אילו קיבוצים קולטים ?
כמה זה עולה ואיפה נרשמים ?

יש לכם שאלה שממש בוערת על קצה הלשון ? 

התקשרו עוד היום למרכז המידע שלנו
איציק מחכה לטלפון מכם

איציק 0506223139
רוצים שאנחנו נתקשר אליכם ??? הקליקו כאן

www.haimbagalil.org.il ובנתיים  יכולים גם להכנס לאתר שלנו
תמצאו שם עוד הרבה מידע חשוב.

מוזמנים להמשיך ולעקוב אחרינו, להתראות בניוזלטר הבא...

       



צילום: ורה בלו

"יש משהו באוויר, סוג של שפיות שאי אפשר להסביר, זה
משהו שצריך להרגיש"

נעים להכיר!

כל חודש נפגוש משפחה חדשה שעברה לקיבוץ בגליל העליון.
והחודש, משפחת פרידמן מקיבוץ קדרים.

נדב (39) הוא בן קיבוץ חולתה במקור, כך שהוא מכיר היטב את
הגליל העליון ואוהב אותו. אורטל (39), לעומתו, נולדה וגדלה

ברחובות. עד פרוץ הקורונה השניים עבדו בעולם התיאטרון (אורטל
למדה משחק ונדב למד בימוי – שניהם בסמינר הקיבוצים), אך
בעקבות המגיפה עשו הסבה לתחום הטיפולי וכיום נדב מטפל

ומנחה קבוצות NLPבפסיכודרמה ומנחה קבוצות ואורטל עוסקת ב
אף היא.

הזוג הצעיר חי חיים בורגניים ונוחים למדי במרכז כאשר בנם הבכור,
גפן, נולד. המשפחה הקטנה אהבה מאוד לטייל ולכן עשתה חילופי
דירות עם משפחה מקיבוץ דפנה. החוויה הותירה בהם חותם עמוק
וזמן קצר לאחר מכן החליטו לארוז את הפקלאות ואת התינוק ולעבור
לקיבוץ קדרים, בשלב ראשון לשנת ניסיון. "הנחיתה בקיבוץ הייתה

פשוט קסומה ומהר מאוד היה ברור שאין צורך בשנת ניסיון",
מספרת אורטל.

כל זה קרה לפני שש שנים ומאז הצטרפו למשפחה גם סהר (5) ושי
(5 חודשים). "אין ספק שהמעבר לצפון היה הבחירה הכי טובה
שעשינו בחיינו" ,אומר נדב, "אנחנו עדיין עובדים יום אחד בשבוע
בת"א ויש משהו בחזרה צפונה, כאילו פתאום הלב מתרחב. יש

משהו באוויר, בשקט, סוג של שפיות שאי אפשר להסביר אותו, זה
משהו שצריך להרגיש."

"לחיות עם ילד בקיבוץ הרגיש כמו מתנה שנתנו לעצמנו", מספרת
אורטל ומוסיפה כי "תמיד דיברנו בינינו שבפנסיה נעבור למרחבים
הירוקים של הצפון ונהנה מהשקט והשלווה, אבל אחרי זמן קצר
בקיבוץ הבנו שאין שום סיבה לחכות לפנסיה, בטח כשיש ילדים
הבילוי העיקרי שלנו הוא בבית וסביבתו. יצרנו לעצמנו קטנים.

ממלכה של ממש, עם אינספור פינות חמד כיפיות בחצר ונוף מדהים
של הכנרת. אנחנו גרים בקיבוץ הישן ולא בהרחבה ולכן מיד היו לנו

מסביב דשא ועצים וסביבה מאוד כפרית". 

לדברי נדב, החיים בקיבוץ מזמנים הפתעות בכל יום מחדש, "אנחנו
מאוד אוהבים לארח ומאז שעברנו זה מתאפשר ברמות משוגעות.
כל יום אנחנו חוזרים מהגנים עם מספר אחר של ילדים, תמיד יש
כאלה שרוצים להצטרף אלינו ואף פעם אנחנו לא יודעים איך היום

יסתיים ואילו חוויות נעבור. יש המון ספונטניות, זה אף פעם לא
מתוכנן. ומצד שני, אנחנו מאוד אוהבים גם את השקט שלנו ויודעים
ליצור זמן משפחתי איכותי. אנחנו גם אוהבים מאוד טבע וטיולים, ולכן

חורשים את כל המקומות הכיפיים בצפון ובמיוחד אוהבים את
המעיינות ואת הכנרת, שהיא כמו הבית השני שלנו".

"בקדרים יש קהילה קטנה, אבל כ"כ חמה ועוטפת, הרגשנו את זה
בעיקר כשחווינו משברים, חלקם קשים מאוד. לכל אחד יש השפעה

רבה על חיי הקהילה, ואנחנו למשל היינו מיוזמי הקמת הפאב
בקיבוץ וזה פשוט תענוג. לכל מי ששוקל מעבר לגליל העליון, אנחנו

ממליצים חד משמעית לעבור", מסכמת אורטל בחיוך.

שמחנו להכיר לכם את אורטל ונדב. משפחה חדשה נוספת
בגליל העליון תחכה לכם בניוזלטר הבא!

לאתר החברה

הורה ממטרה
אין ספק שחקלאות הוא אחד התחומים שסובלים יותר מאחרים

בגלל ההתחממות הגלובלית, אבל יש כאלו שמנסים לתת פתרונות
מעשיים לבעיה, כמו למשל תום להד (41), המתגורר באיילת השחר,
יו"ר חברת סופלנט (SupPlant), אשר מתמחה בהשקיה אדפטיבית

לשינויי האקלים ועוזרת לחקלאי למקסם את גידוליו. "ההשקיה
החקלאית כיום עובדת לפי מודלים שפותחו לפני 1015 שנה והם
לא רלוונטיים כבר", טוען תום, "ניתן לראות את זה ממש עכשיו,
כאשר נובמבר האחרון היה אחד החמים ביותר מאז שהחלו

המדידות בארץ. הרעיון שלנו הוא לייצר מודלים שמגיבים לשינויי
האקלים במהירות וביעילות." 

"אנחנו יודעים לעבוד עם מגוון רחב של חקלאים, החל מחוות ענק
באוסטרליה ובמקסיקו, דרך פרויקט גדול של גידול תמרים חסכוני

במים באיחוד האמירויות וכלה בחצי מיליון חקלאיות זעירות שמגדלות
תירס בקניה", מספר תום ומדגיש כי הדגש של החברה הוא על

החקלאים הקטנים בעולם, אלה שהשפעתם על זיהום הסביבה היה
קטן מאוד, אך הם גם אלה שנפגעו יותר מכולם בשל שינויי האקלים.
"בשנתיים שעברו מאז שהשקענו בחברה, עלתה מצבת העובדים

מ25 ל70, כך שהחברה נמצאת בצמיחה מתמדת ואנחנו עובדים
קשה בכדי לספק לעובדים את התנאים הטובים ביותר שניתן לתת",

הוא מסכם בסיפוק.

ואם תהיתם למי הוא מתכוון כשהוא אומר "השקענו בחברה", אז
לצד עבודתו בסופלנט, תום הוא גם שותףמנהל של קרן 'בורסייט

קפיטל', אשר מתמחה בחברות אגריטק. האסטרטגיה המנחה של
הקרן היא לא לירות לכל הכיוונים, אלא לבחור חברות בפינצטה
ולספק להן ליווי וסיוע צמודים. לדברי תום, "חשוב לנו להשקיע

בחברות הנמצאות בצפון וחשוב לנו שהן יעסקו בתחומים כמו מזון
וחקלאות, שהצפון מספק להם ערך מוסף. כלומר, המיקום הגלילי
בהחלט חשוב לנו, אבל חשוב לא פחות שבלב החברה תהיה

טכנולוגיה מעניינת שתוכל להביא בשורה לעולם. אנחנו מאמינים
שלשינויי האקלים השפעה דרמטית על החקלאות ועל גידול מזון

ושלישראל יש דברים רבים לתרום בתחומים אלה".
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ברוכים הבאים לניוזלטר #9  של המחלקה לצמיחה וקליטה במ.א. הגליל העליון!
שמחים שהצטרפתם.

החורף הגיע סופסוף ולאט לאט הוא הופך את האזור שלנו ליפה ביותר בארץ (ולא
שקודם היה במה להתבייש)  נחלים שוצפים, מפלים מרהיבים, מרבדים ירוקים

וכמובן החרמון המושלג המשקיף על הכל מלמעלה. 
אז יאללה, תארזו את הילדים ובואו ליהנות בצפון ואולי בחורף הבא כבר תהיו חלק

.... מאיתנו  

בינתיים הכנו לכם תכנים שיעניינו אתכם במיוחד. בואו נתחיל!

הולך בתלם

מרכז קלור

"בתור תלמיד שהחל את לימודי הנגינה שלו במרכז קלור, אני גאה שיש לנו מקום
כזה שמגשר ברמתו המקצועית והאיכותית על המרחק הפיסי ממרכז הארץ"

שיחה עם תלם חורין, מנכ"ל מרכז קלור לאומנויות הבמה.

דרוזית, קיבוצניק ומושבניקית נכנסים לשיעור טרומבון... לא, זאת לא תחילתה של בדיחה, אלא המציאות
היומיומית ב"מרכז קלור לאמנויות הבמה", מרכז קהילתי, תרבותי וקונסרבטוריון למוסיקה, מחול

ותיאטרון של מועצה אזורית הגליל העליון. במרכז לומדים קרוב לאלף תלמידים מכל האזור  ממג'דל
שמס ורמת הגולן בצפון, ועד הכנרת בדרום וסאסא במערב. אבל מרכז קלור הוא מתחם תרבות של

ממש ולא מיועד רק לתלמידים. במרכז מתקיימות גם סדרות תיאטרון, קונצרטים ומחול ופעילויות
תרבותיות וקהילתיות נוספות.

אז מה אפשר לעשות במרכז קלור? לדברי תלם חורין, מנכ"ל המרכז, "בקונסרבטוריון למוסיקה, אשר
נמצא תחת פיקוח משרד החינוך, ניתן ללמוד על מגוון כלי הקשת, הנשיפה, ההקשה, כלי מיתר ופסנתר

וכן להשתתף בהרכבים, תזמורות שיעורי תיאוריה ועוד. כמו כן, המרכז מגיש תלמידים לרסיטל
בבית הספר למחול, הנמצא תחת פיקוח משרד התרבות, ניתן להצטרף למסלול לימודים מלא לבגרות.
מגיל גן ועד י"ב, כולל, כמובן, אפשרות לגשת לבגרות במחול, וגם להשתתף במסלול של בית הספר להיפ

הופ. לסיום, בבית הספר לתיאטרון ישנו מסלול מכיתות א' ועד י"ב . כל מסלולי הלימוד כוללים הפקות
שונות לאורך השנה במרכז קלור ובאולמות נוספים."

עבור תלם, ניהול מרכז קלור מהווה הן מקור לגאווה אישית והן מקור לגאווה אזורית: "בתור תלמיד
שהחל את לימודי הנגינה שלו במרכז קלור למוסיקה, אני גאה שיש לנו מקום כזה שמגשר ברמתו

המקצועית והאיכותית על המרחק הפיסי ממרכז הארץ. במרכז קלור מלמדים טובי המורים מכל הארץ
ויש לנו בוגרים רבים שהינם מוסיקאים ורקדנים פעילים ומוכרים".

אז מה המסקנות? איפה כדאי לכם לגור? את זה נשאיר לכם להחליט לבד 

 למידע נוסף על מרכז קלור  הקליקו כאן

כאלה שעשו את זה ! (משפחה לדוגמא...)

זה עובד ! (פינת המשרה הנחשקת...)

משרות עדכניות

למגוון משרות עדכניות בתחומים הייטק, מדע וטכנולוגיה ועוד, מוזמנים
להכנס לאחד משני האתרים לעיל:

ת'כלס

רוצים לדעת אילו קיבוצים קולטים ?
כמה זה עולה ואיפה נרשמים ?

יש לכם שאלה שממש בוערת על קצה הלשון ? 

התקשרו עוד היום למרכז המידע שלנו
איציק מחכה לטלפון מכם

איציק 0506223139
רוצים שאנחנו נתקשר אליכם ??? הקליקו כאן

www.haimbagalil.org.il ובנתיים  יכולים גם להכנס לאתר שלנו
תמצאו שם עוד הרבה מידע חשוב.

מוזמנים להמשיך ולעקוב אחרינו, להתראות בניוזלטר הבא...

       

https://clore.galil-elion.org.il/
http://www.google.co.il/
http://www.google.co.il/


צילום: ורה בלו

"יש משהו באוויר, סוג של שפיות שאי אפשר להסביר, זה
משהו שצריך להרגיש"

נעים להכיר!

כל חודש נפגוש משפחה חדשה שעברה לקיבוץ בגליל העליון.
והחודש, משפחת פרידמן מקיבוץ קדרים.

נדב (39) הוא בן קיבוץ חולתה במקור, כך שהוא מכיר היטב את
הגליל העליון ואוהב אותו. אורטל (39), לעומתו, נולדה וגדלה

ברחובות. עד פרוץ הקורונה השניים עבדו בעולם התיאטרון (אורטל
למדה משחק ונדב למד בימוי – שניהם בסמינר הקיבוצים), אך
בעקבות המגיפה עשו הסבה לתחום הטיפולי וכיום נדב מטפל

ומנחה קבוצות NLPבפסיכודרמה ומנחה קבוצות ואורטל עוסקת ב
אף היא.

הזוג הצעיר חי חיים בורגניים ונוחים למדי במרכז כאשר בנם הבכור,
גפן, נולד. המשפחה הקטנה אהבה מאוד לטייל ולכן עשתה חילופי
דירות עם משפחה מקיבוץ דפנה. החוויה הותירה בהם חותם עמוק
וזמן קצר לאחר מכן החליטו לארוז את הפקלאות ואת התינוק ולעבור
לקיבוץ קדרים, בשלב ראשון לשנת ניסיון. "הנחיתה בקיבוץ הייתה

פשוט קסומה ומהר מאוד היה ברור שאין צורך בשנת ניסיון",
מספרת אורטל.

כל זה קרה לפני שש שנים ומאז הצטרפו למשפחה גם סהר (5) ושי
(5 חודשים). "אין ספק שהמעבר לצפון היה הבחירה הכי טובה
שעשינו בחיינו" ,אומר נדב, "אנחנו עדיין עובדים יום אחד בשבוע
בת"א ויש משהו בחזרה צפונה, כאילו פתאום הלב מתרחב. יש

משהו באוויר, בשקט, סוג של שפיות שאי אפשר להסביר אותו, זה
משהו שצריך להרגיש."

"לחיות עם ילד בקיבוץ הרגיש כמו מתנה שנתנו לעצמנו", מספרת
אורטל ומוסיפה כי "תמיד דיברנו בינינו שבפנסיה נעבור למרחבים
הירוקים של הצפון ונהנה מהשקט והשלווה, אבל אחרי זמן קצר
בקיבוץ הבנו שאין שום סיבה לחכות לפנסיה, בטח כשיש ילדים
הבילוי העיקרי שלנו הוא בבית וסביבתו. יצרנו לעצמנו קטנים.

ממלכה של ממש, עם אינספור פינות חמד כיפיות בחצר ונוף מדהים
של הכנרת. אנחנו גרים בקיבוץ הישן ולא בהרחבה ולכן מיד היו לנו

מסביב דשא ועצים וסביבה מאוד כפרית". 

לדברי נדב, החיים בקיבוץ מזמנים הפתעות בכל יום מחדש, "אנחנו
מאוד אוהבים לארח ומאז שעברנו זה מתאפשר ברמות משוגעות.
כל יום אנחנו חוזרים מהגנים עם מספר אחר של ילדים, תמיד יש
כאלה שרוצים להצטרף אלינו ואף פעם אנחנו לא יודעים איך היום

יסתיים ואילו חוויות נעבור. יש המון ספונטניות, זה אף פעם לא
מתוכנן. ומצד שני, אנחנו מאוד אוהבים גם את השקט שלנו ויודעים
ליצור זמן משפחתי איכותי. אנחנו גם אוהבים מאוד טבע וטיולים, ולכן

חורשים את כל המקומות הכיפיים בצפון ובמיוחד אוהבים את
המעיינות ואת הכנרת, שהיא כמו הבית השני שלנו".

"בקדרים יש קהילה קטנה, אבל כ"כ חמה ועוטפת, הרגשנו את זה
בעיקר כשחווינו משברים, חלקם קשים מאוד. לכל אחד יש השפעה

רבה על חיי הקהילה, ואנחנו למשל היינו מיוזמי הקמת הפאב
בקיבוץ וזה פשוט תענוג. לכל מי ששוקל מעבר לגליל העליון, אנחנו

ממליצים חד משמעית לעבור", מסכמת אורטל בחיוך.

שמחנו להכיר לכם את אורטל ונדב. משפחה חדשה נוספת
בגליל העליון תחכה לכם בניוזלטר הבא!

לאתר החברה

הורה ממטרה
אין ספק שחקלאות הוא אחד התחומים שסובלים יותר מאחרים

בגלל ההתחממות הגלובלית, אבל יש כאלו שמנסים לתת פתרונות
מעשיים לבעיה, כמו למשל תום להד (41), המתגורר באיילת השחר,
יו"ר חברת סופלנט (SupPlant), אשר מתמחה בהשקיה אדפטיבית

לשינויי האקלים ועוזרת לחקלאי למקסם את גידוליו. "ההשקיה
החקלאית כיום עובדת לפי מודלים שפותחו לפני 1015 שנה והם
לא רלוונטיים כבר", טוען תום, "ניתן לראות את זה ממש עכשיו,
כאשר נובמבר האחרון היה אחד החמים ביותר מאז שהחלו

המדידות בארץ. הרעיון שלנו הוא לייצר מודלים שמגיבים לשינויי
האקלים במהירות וביעילות." 

"אנחנו יודעים לעבוד עם מגוון רחב של חקלאים, החל מחוות ענק
באוסטרליה ובמקסיקו, דרך פרויקט גדול של גידול תמרים חסכוני

במים באיחוד האמירויות וכלה בחצי מיליון חקלאיות זעירות שמגדלות
תירס בקניה", מספר תום ומדגיש כי הדגש של החברה הוא על

החקלאים הקטנים בעולם, אלה שהשפעתם על זיהום הסביבה היה
קטן מאוד, אך הם גם אלה שנפגעו יותר מכולם בשל שינויי האקלים.
"בשנתיים שעברו מאז שהשקענו בחברה, עלתה מצבת העובדים

מ25 ל70, כך שהחברה נמצאת בצמיחה מתמדת ואנחנו עובדים
קשה בכדי לספק לעובדים את התנאים הטובים ביותר שניתן לתת",

הוא מסכם בסיפוק.

ואם תהיתם למי הוא מתכוון כשהוא אומר "השקענו בחברה", אז
לצד עבודתו בסופלנט, תום הוא גם שותףמנהל של קרן 'בורסייט

קפיטל', אשר מתמחה בחברות אגריטק. האסטרטגיה המנחה של
הקרן היא לא לירות לכל הכיוונים, אלא לבחור חברות בפינצטה
ולספק להן ליווי וסיוע צמודים. לדברי תום, "חשוב לנו להשקיע

בחברות הנמצאות בצפון וחשוב לנו שהן יעסקו בתחומים כמו מזון
וחקלאות, שהצפון מספק להם ערך מוסף. כלומר, המיקום הגלילי
בהחלט חשוב לנו, אבל חשוב לא פחות שבלב החברה תהיה

טכנולוגיה מעניינת שתוכל להביא בשורה לעולם. אנחנו מאמינים
שלשינויי האקלים השפעה דרמטית על החקלאות ועל גידול מזון

ושלישראל יש דברים רבים לתרום בתחומים אלה".
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ברוכים הבאים לניוזלטר #9  של המחלקה לצמיחה וקליטה במ.א. הגליל העליון!
שמחים שהצטרפתם.

החורף הגיע סופסוף ולאט לאט הוא הופך את האזור שלנו ליפה ביותר בארץ (ולא
שקודם היה במה להתבייש)  נחלים שוצפים, מפלים מרהיבים, מרבדים ירוקים

וכמובן החרמון המושלג המשקיף על הכל מלמעלה. 
אז יאללה, תארזו את הילדים ובואו ליהנות בצפון ואולי בחורף הבא כבר תהיו חלק

.... מאיתנו  

בינתיים הכנו לכם תכנים שיעניינו אתכם במיוחד. בואו נתחיל!

הולך בתלם

מרכז קלור

"בתור תלמיד שהחל את לימודי הנגינה שלו במרכז קלור, אני גאה שיש לנו מקום
כזה שמגשר ברמתו המקצועית והאיכותית על המרחק הפיסי ממרכז הארץ"

שיחה עם תלם חורין, מנכ"ל מרכז קלור לאומנויות הבמה.

דרוזית, קיבוצניק ומושבניקית נכנסים לשיעור טרומבון... לא, זאת לא תחילתה של בדיחה, אלא המציאות
היומיומית ב"מרכז קלור לאמנויות הבמה", מרכז קהילתי, תרבותי וקונסרבטוריון למוסיקה, מחול

ותיאטרון של מועצה אזורית הגליל העליון. במרכז לומדים קרוב לאלף תלמידים מכל האזור  ממג'דל
שמס ורמת הגולן בצפון, ועד הכנרת בדרום וסאסא במערב. אבל מרכז קלור הוא מתחם תרבות של

ממש ולא מיועד רק לתלמידים. במרכז מתקיימות גם סדרות תיאטרון, קונצרטים ומחול ופעילויות
תרבותיות וקהילתיות נוספות.

אז מה אפשר לעשות במרכז קלור? לדברי תלם חורין, מנכ"ל המרכז, "בקונסרבטוריון למוסיקה, אשר
נמצא תחת פיקוח משרד החינוך, ניתן ללמוד על מגוון כלי הקשת, הנשיפה, ההקשה, כלי מיתר ופסנתר

וכן להשתתף בהרכבים, תזמורות שיעורי תיאוריה ועוד. כמו כן, המרכז מגיש תלמידים לרסיטל
בבית הספר למחול, הנמצא תחת פיקוח משרד התרבות, ניתן להצטרף למסלול לימודים מלא לבגרות.
מגיל גן ועד י"ב, כולל, כמובן, אפשרות לגשת לבגרות במחול, וגם להשתתף במסלול של בית הספר להיפ

הופ. לסיום, בבית הספר לתיאטרון ישנו מסלול מכיתות א' ועד י"ב . כל מסלולי הלימוד כוללים הפקות
שונות לאורך השנה במרכז קלור ובאולמות נוספים."

עבור תלם, ניהול מרכז קלור מהווה הן מקור לגאווה אישית והן מקור לגאווה אזורית: "בתור תלמיד
שהחל את לימודי הנגינה שלו במרכז קלור למוסיקה, אני גאה שיש לנו מקום כזה שמגשר ברמתו

המקצועית והאיכותית על המרחק הפיסי ממרכז הארץ. במרכז קלור מלמדים טובי המורים מכל הארץ
ויש לנו בוגרים רבים שהינם מוסיקאים ורקדנים פעילים ומוכרים".

אז מה המסקנות? איפה כדאי לכם לגור? את זה נשאיר לכם להחליט לבד 

 למידע נוסף על מרכז קלור  הקליקו כאן

כאלה שעשו את זה ! (משפחה לדוגמא...)

זה עובד ! (פינת המשרה הנחשקת...)

משרות עדכניות

למגוון משרות עדכניות בתחומים הייטק, מדע וטכנולוגיה ועוד, מוזמנים
להכנס לאחד משני האתרים לעיל:

ת'כלס

רוצים לדעת אילו קיבוצים קולטים ?
כמה זה עולה ואיפה נרשמים ?

יש לכם שאלה שממש בוערת על קצה הלשון ? 

התקשרו עוד היום למרכז המידע שלנו
איציק מחכה לטלפון מכם

איציק 0506223139
רוצים שאנחנו נתקשר אליכם ??? הקליקו כאן

www.haimbagalil.org.il ובנתיים  יכולים גם להכנס לאתר שלנו
תמצאו שם עוד הרבה מידע חשוב.

מוזמנים להמשיך ולעקוב אחרינו, להתראות בניוזלטר הבא...

       

https://supplant.me/
https://supplant.me/


צילום: ורה בלו

"יש משהו באוויר, סוג של שפיות שאי אפשר להסביר, זה
משהו שצריך להרגיש"

נעים להכיר!

כל חודש נפגוש משפחה חדשה שעברה לקיבוץ בגליל העליון.
והחודש, משפחת פרידמן מקיבוץ קדרים.

נדב (39) הוא בן קיבוץ חולתה במקור, כך שהוא מכיר היטב את
הגליל העליון ואוהב אותו. אורטל (39), לעומתו, נולדה וגדלה

ברחובות. עד פרוץ הקורונה השניים עבדו בעולם התיאטרון (אורטל
למדה משחק ונדב למד בימוי – שניהם בסמינר הקיבוצים), אך
בעקבות המגיפה עשו הסבה לתחום הטיפולי וכיום נדב מטפל

ומנחה קבוצות NLPבפסיכודרמה ומנחה קבוצות ואורטל עוסקת ב
אף היא.

הזוג הצעיר חי חיים בורגניים ונוחים למדי במרכז כאשר בנם הבכור,
גפן, נולד. המשפחה הקטנה אהבה מאוד לטייל ולכן עשתה חילופי
דירות עם משפחה מקיבוץ דפנה. החוויה הותירה בהם חותם עמוק
וזמן קצר לאחר מכן החליטו לארוז את הפקלאות ואת התינוק ולעבור
לקיבוץ קדרים, בשלב ראשון לשנת ניסיון. "הנחיתה בקיבוץ הייתה

פשוט קסומה ומהר מאוד היה ברור שאין צורך בשנת ניסיון",
מספרת אורטל.

כל זה קרה לפני שש שנים ומאז הצטרפו למשפחה גם סהר (5) ושי
(5 חודשים). "אין ספק שהמעבר לצפון היה הבחירה הכי טובה
שעשינו בחיינו" ,אומר נדב, "אנחנו עדיין עובדים יום אחד בשבוע
בת"א ויש משהו בחזרה צפונה, כאילו פתאום הלב מתרחב. יש

משהו באוויר, בשקט, סוג של שפיות שאי אפשר להסביר אותו, זה
משהו שצריך להרגיש."

"לחיות עם ילד בקיבוץ הרגיש כמו מתנה שנתנו לעצמנו", מספרת
אורטל ומוסיפה כי "תמיד דיברנו בינינו שבפנסיה נעבור למרחבים
הירוקים של הצפון ונהנה מהשקט והשלווה, אבל אחרי זמן קצר
בקיבוץ הבנו שאין שום סיבה לחכות לפנסיה, בטח כשיש ילדים
הבילוי העיקרי שלנו הוא בבית וסביבתו. יצרנו לעצמנו קטנים.

ממלכה של ממש, עם אינספור פינות חמד כיפיות בחצר ונוף מדהים
של הכנרת. אנחנו גרים בקיבוץ הישן ולא בהרחבה ולכן מיד היו לנו

מסביב דשא ועצים וסביבה מאוד כפרית". 

לדברי נדב, החיים בקיבוץ מזמנים הפתעות בכל יום מחדש, "אנחנו
מאוד אוהבים לארח ומאז שעברנו זה מתאפשר ברמות משוגעות.
כל יום אנחנו חוזרים מהגנים עם מספר אחר של ילדים, תמיד יש
כאלה שרוצים להצטרף אלינו ואף פעם אנחנו לא יודעים איך היום

יסתיים ואילו חוויות נעבור. יש המון ספונטניות, זה אף פעם לא
מתוכנן. ומצד שני, אנחנו מאוד אוהבים גם את השקט שלנו ויודעים
ליצור זמן משפחתי איכותי. אנחנו גם אוהבים מאוד טבע וטיולים, ולכן

חורשים את כל המקומות הכיפיים בצפון ובמיוחד אוהבים את
המעיינות ואת הכנרת, שהיא כמו הבית השני שלנו".

"בקדרים יש קהילה קטנה, אבל כ"כ חמה ועוטפת, הרגשנו את זה
בעיקר כשחווינו משברים, חלקם קשים מאוד. לכל אחד יש השפעה

רבה על חיי הקהילה, ואנחנו למשל היינו מיוזמי הקמת הפאב
בקיבוץ וזה פשוט תענוג. לכל מי ששוקל מעבר לגליל העליון, אנחנו

ממליצים חד משמעית לעבור", מסכמת אורטל בחיוך.

שמחנו להכיר לכם את אורטל ונדב. משפחה חדשה נוספת
בגליל העליון תחכה לכם בניוזלטר הבא!

לאתר החברה

הורה ממטרה
אין ספק שחקלאות הוא אחד התחומים שסובלים יותר מאחרים

בגלל ההתחממות הגלובלית, אבל יש כאלו שמנסים לתת פתרונות
מעשיים לבעיה, כמו למשל תום להד (41), המתגורר באיילת השחר,
יו"ר חברת סופלנט (SupPlant), אשר מתמחה בהשקיה אדפטיבית

לשינויי האקלים ועוזרת לחקלאי למקסם את גידוליו. "ההשקיה
החקלאית כיום עובדת לפי מודלים שפותחו לפני 1015 שנה והם
לא רלוונטיים כבר", טוען תום, "ניתן לראות את זה ממש עכשיו,
כאשר נובמבר האחרון היה אחד החמים ביותר מאז שהחלו

המדידות בארץ. הרעיון שלנו הוא לייצר מודלים שמגיבים לשינויי
האקלים במהירות וביעילות." 

"אנחנו יודעים לעבוד עם מגוון רחב של חקלאים, החל מחוות ענק
באוסטרליה ובמקסיקו, דרך פרויקט גדול של גידול תמרים חסכוני

במים באיחוד האמירויות וכלה בחצי מיליון חקלאיות זעירות שמגדלות
תירס בקניה", מספר תום ומדגיש כי הדגש של החברה הוא על

החקלאים הקטנים בעולם, אלה שהשפעתם על זיהום הסביבה היה
קטן מאוד, אך הם גם אלה שנפגעו יותר מכולם בשל שינויי האקלים.
"בשנתיים שעברו מאז שהשקענו בחברה, עלתה מצבת העובדים

מ25 ל70, כך שהחברה נמצאת בצמיחה מתמדת ואנחנו עובדים
קשה בכדי לספק לעובדים את התנאים הטובים ביותר שניתן לתת",

הוא מסכם בסיפוק.

ואם תהיתם למי הוא מתכוון כשהוא אומר "השקענו בחברה", אז
לצד עבודתו בסופלנט, תום הוא גם שותףמנהל של קרן 'בורסייט

קפיטל', אשר מתמחה בחברות אגריטק. האסטרטגיה המנחה של
הקרן היא לא לירות לכל הכיוונים, אלא לבחור חברות בפינצטה
ולספק להן ליווי וסיוע צמודים. לדברי תום, "חשוב לנו להשקיע

בחברות הנמצאות בצפון וחשוב לנו שהן יעסקו בתחומים כמו מזון
וחקלאות, שהצפון מספק להם ערך מוסף. כלומר, המיקום הגלילי
בהחלט חשוב לנו, אבל חשוב לא פחות שבלב החברה תהיה

טכנולוגיה מעניינת שתוכל להביא בשורה לעולם. אנחנו מאמינים
שלשינויי האקלים השפעה דרמטית על החקלאות ועל גידול מזון

ושלישראל יש דברים רבים לתרום בתחומים אלה".

דצמבר 2021  ניוזלטר #9

ברוכים הבאים לניוזלטר #9  של המחלקה לצמיחה וקליטה במ.א. הגליל העליון!
שמחים שהצטרפתם.

החורף הגיע סופסוף ולאט לאט הוא הופך את האזור שלנו ליפה ביותר בארץ (ולא
שקודם היה במה להתבייש)  נחלים שוצפים, מפלים מרהיבים, מרבדים ירוקים

וכמובן החרמון המושלג המשקיף על הכל מלמעלה. 
אז יאללה, תארזו את הילדים ובואו ליהנות בצפון ואולי בחורף הבא כבר תהיו חלק

.... מאיתנו  

בינתיים הכנו לכם תכנים שיעניינו אתכם במיוחד. בואו נתחיל!

הולך בתלם

מרכז קלור

"בתור תלמיד שהחל את לימודי הנגינה שלו במרכז קלור, אני גאה שיש לנו מקום
כזה שמגשר ברמתו המקצועית והאיכותית על המרחק הפיסי ממרכז הארץ"

שיחה עם תלם חורין, מנכ"ל מרכז קלור לאומנויות הבמה.

דרוזית, קיבוצניק ומושבניקית נכנסים לשיעור טרומבון... לא, זאת לא תחילתה של בדיחה, אלא המציאות
היומיומית ב"מרכז קלור לאמנויות הבמה", מרכז קהילתי, תרבותי וקונסרבטוריון למוסיקה, מחול

ותיאטרון של מועצה אזורית הגליל העליון. במרכז לומדים קרוב לאלף תלמידים מכל האזור  ממג'דל
שמס ורמת הגולן בצפון, ועד הכנרת בדרום וסאסא במערב. אבל מרכז קלור הוא מתחם תרבות של

ממש ולא מיועד רק לתלמידים. במרכז מתקיימות גם סדרות תיאטרון, קונצרטים ומחול ופעילויות
תרבותיות וקהילתיות נוספות.

אז מה אפשר לעשות במרכז קלור? לדברי תלם חורין, מנכ"ל המרכז, "בקונסרבטוריון למוסיקה, אשר
נמצא תחת פיקוח משרד החינוך, ניתן ללמוד על מגוון כלי הקשת, הנשיפה, ההקשה, כלי מיתר ופסנתר

וכן להשתתף בהרכבים, תזמורות שיעורי תיאוריה ועוד. כמו כן, המרכז מגיש תלמידים לרסיטל
בבית הספר למחול, הנמצא תחת פיקוח משרד התרבות, ניתן להצטרף למסלול לימודים מלא לבגרות.
מגיל גן ועד י"ב, כולל, כמובן, אפשרות לגשת לבגרות במחול, וגם להשתתף במסלול של בית הספר להיפ

הופ. לסיום, בבית הספר לתיאטרון ישנו מסלול מכיתות א' ועד י"ב . כל מסלולי הלימוד כוללים הפקות
שונות לאורך השנה במרכז קלור ובאולמות נוספים."

עבור תלם, ניהול מרכז קלור מהווה הן מקור לגאווה אישית והן מקור לגאווה אזורית: "בתור תלמיד
שהחל את לימודי הנגינה שלו במרכז קלור למוסיקה, אני גאה שיש לנו מקום כזה שמגשר ברמתו

המקצועית והאיכותית על המרחק הפיסי ממרכז הארץ. במרכז קלור מלמדים טובי המורים מכל הארץ
ויש לנו בוגרים רבים שהינם מוסיקאים ורקדנים פעילים ומוכרים".

אז מה המסקנות? איפה כדאי לכם לגור? את זה נשאיר לכם להחליט לבד 

 למידע נוסף על מרכז קלור  הקליקו כאן

כאלה שעשו את זה ! (משפחה לדוגמא...)

זה עובד ! (פינת המשרה הנחשקת...)

משרות עדכניות

למגוון משרות עדכניות בתחומים הייטק, מדע וטכנולוגיה ועוד, מוזמנים
להכנס לאחד משני האתרים לעיל:

ת'כלס

רוצים לדעת אילו קיבוצים קולטים ?
כמה זה עולה ואיפה נרשמים ?

יש לכם שאלה שממש בוערת על קצה הלשון ? 

התקשרו עוד היום למרכז המידע שלנו
איציק מחכה לטלפון מכם

איציק 0506223139
רוצים שאנחנו נתקשר אליכם ??? הקליקו כאן

www.haimbagalil.org.il ובנתיים  יכולים גם להכנס לאתר שלנו
תמצאו שם עוד הרבה מידע חשוב.

מוזמנים להמשיך ולעקוב אחרינו, להתראות בניוזלטר הבא...

       

https://supplant.me/
https://www.hula-valley.com/
https://taasuka.galil-elion.org.il/
https://lp.vp4.me/p68r
http://www.haimbagalil.org.il/
https://www.facebook.com/galil4YOU
http://www.haimbagalil.org.il/

